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Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg
Christiansborg
1240 København K

J.nr. 001-01236

Den 18. juni 2010

Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg har i brev af 4. maj 2010 stillet 
følgende spørgsmål nr. 713 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet 
er stillet efter ønske fra Ida Auken (SF).

Spørgsmål nr. 713 (alm. del)
Er ministeren enig i, at kviksølv og andre prioriterede metaller skal elimine-
res fra udledninger og emissioner med henblik på at nå ned på naturlige 
baggrundskoncentrationer eller i hvert fald opfylde miljøkvalitetskravene?

Svar
Udsendelsen af kviksølv til luften skyldes, at kviksølv optræder som sporstof 
i kul i varierende grad afhængig af kullets oprindelse. 

Udsendelsen af kviksølv til luft fra Avedøreværket er begrænset ved anven-
delse af bedst tilgængelig luftrensningsteknik og til et niveau, der er ca. 50 
gange lavere end Miljøstyrelsens vejledende grænseværdi. Der er i svaret 
på spørgsmål 712 redegjort for nedfaldet af kviksølv i Køge Bugt som følge 
af udsendelsen af kviksølv til luft.

Med hensyn til udledning af kviksølv med spildevand til offentlig kloak, vur-
deres udledningen i kulscenariet at være ca. 4 gange lavere end grænse-
værdien fastsat i spildevandstilladelsen. Udledningen af kviksølv til Køge 
Bugt fra Spildevandscenter Avedøre, hvortil spildevandet fra Avedørevær-
ket tilledes, overholder miljøkvalitetskravet. Det bemærkes, at bidraget fra 
Avedøreværket til kviksølvudledningen er meget beskeden.
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